
  

 

 

   
 

Zápis z jednání Rady pro inovace JMK a Pracovní skupiny pro RIS3 
Regionální stálé konference JMK 
 

Dne 17. 12. 2020 proběhlo prostřednictvím aplikace Zoom jednání Regionální inovační 

strategie Jihomoravského kraje (RIS JMK) a současně Pracovní skupiny Regionální stálé 

konference pro RIS3. 

 

Zasedání Rady pro inovace se zúčastnili tito členové a hosté:  

Přítomni členové (22): 

Adam Vojtěch MendelU 

Gašpar Vladimír RRAJM 

Hrabí Michal Phonexia 

Chládek 
Foltin 

Petr 
Pavel 

JIC 
UO 

Hlavenka    Jiří  JMK 

Hruška Tomáš VUT 

Janáček Martin SAP 

Klíma Jaroslav Tescan Orsay Holding 

Koláčný Tomáš SMB 

Kundrata Miroslav Nadace Partnerství 

Kvizda Martin MUNI 

Muchna Václav Y-Soft Corporation 

Musilová Jana LIKO-S 

Palas Petr Kentico Software 

Psota Tomáš KHK 

Ptáčníková Monika Czechitas 

Střelec Petr Thermo Fisher Scientific 

Szaszi Tomáš Honeywell 

Šifalda Miloš JCMM 

Šmíd Luděk RedHat 

Vlček Radomír Sdružení moravských pracovišť AVČR 

 

Omluvení členové (3): 

Kostka Michal BioVendor 

Nečas Alois VFU (bez zástupu) 

Oslzlý Petr JAMU (bez zástupu) 

 

Přítomní hosté (7): 

Abassi Milad JIC 



 

   
 

   
 

Bárta Jan JIC 

Grolich Jan JMK 

Kocourek Radim JIC 

Kubeš František SMB 

Uhlíř David JIC 

Vitula Jan JMK 

   

Omluvení hosté (2): 

Minařík Ivo JMK 

Nantl Jiří JMK 

 

 

Program jednání:    

1. Schválení jednacího řádu RI 

2. Role Rady pro inovace JMK a vzájemné představení členů RI  

3. Představení cílů a implementační struktury RIS 2021–2027   

4. Představení běžících projektů RIS 2014–2020.  

5. Představení nových projektů v Akčním plánu RIS 2021–2027   

6. Různé  

Usnesení: Rada pro inovace JMK schvaluje navržený program. 

 

1. Schválení jednacího řádu RI   

Na úvod jednání radní Jiří Hlavenka uvítal účastníky a přivítal hejtmana Jihomoravského kraje 
pana Jana Grolicha, který vyzdvihl důležitost agendy inovací a RIS v portfoliu aktivit kraje a 
poděkoval všem členům Rady za čas a energii, kterou jsou ochotni této činnosti věnovat.  

Jiří Hlavenka účastníkům připomněl, že jim byl s předstihem zaslán návrh jednacího řádu Rady 
pro inovace. Ověřil, že k návrhu nejsou výhrady, načež požádal členy o jeho schválení.  

 

Usnesení: Rada pro inovace JMK schvaluje podobu Jednacího řádu Rady pro inovace JMK 

Usnesení bylo jednohlasně konsenzuálně přijato. 

 

2. Role Rady pro inovace JMK a vzájemné představení členů RI  

Radní Jiří Hlavenka představil účastníkům roli Rady pro inovace coby poradního orgánu 
Jihomoravského kraje a statutárního města Brna pro oblast inovací a pro realizaci Regionální 
inovační strategie JMK.  
 

Témata, na která se inovační úsilí regionu upíná a budou se na Radě diskutovat jsou: 

• podpora podnikavosti, startupů, SMEs,   

• zapojení velkých firem do rozvoje inovačního ekosystému,   



 

   
 

   
 

• oblast základního a středního vzdělávání,   
• zapojování výzkumných organizací a VŠ do ekonomického rozvoje regionu,   

• další rozvoj inovačního ekosystému  
• marketing znalostního regionu,   

• inovace ve veřejném sektoru. 

 

Dále byl udělen prostor jednotlivým účastníkům setkání ke krátkému představení sebe  
a organizace, kterou zastupují. 

 

3. Představení cílů a implementační struktury RIS 2021–2027  

David Uhlíř (manažerem RIS) představil účastníkům cíle Regionální inovační strategie JMK 
s důrazem na změny oproti předchozí generaci RIS. Dále byla představena implementační 
struktura RIS 2021–2027, která byla oproti předchozí generaci RIS také upravena. Kromě 
změny terminologie došlo i k změně přístupu k pracovním skupinám (nově inovační platformy), 
které budou menší a agilnější a mohou vznikat a zanikat podle potřeb naplňování strategických 
cílů a specifických cílů RIS. 

Dále byl představen koncept Akčního plánu RIS jako portfolia všech projektů, které vedou k 
naplňování cílů RIS. Tento dokument bude průběžně aktualizován a předkládán Radě pro 
inovace, současně jí budou předkládány všechny nové projekty ke schválení a k zařazení do 
Akčního plánu RIS. 

  

4. Představení běžících projektů RIS 2014–2020.  

Účastníkům byl představen manažerem RIS Akční plán RIS 2014–2020, který členové Rady 
dostali s předstihem. Jedná se o přehled projektů, jejichž prostřednictvím se naplňovaly cíle 
výše zmíněné generace RIS JMK. 

 

Dále David Uhlíř vysvětlil rozdíl mezi tzv. individuálním projektem (benefit má pouze nositel) a 
ekosystémovým projektem (benefit má více subjektů ekosystému). Akční plán RIS 2021–2027 
bude obsahovat pouze ekosystémové projekty.  

 

Část projektů z Akčního plánu RIS  2014–2020 se realizuje kontinuálně (případně se jedná o 
projekty ve fázi realizace či pilotování, včetně projektů investičních, které ještě nejsou 
ukončeny). Tyto projekty pomáhají naplňovat cíle RIS 2014–2020 i nové RIS 2021–2027. Po 
posouzení relevance vůči novým cílům RIS a po dohodě s  nositeli bylo navrženo, aby byly tyto 
projekty en bloc zařazeny do Akčního plánu RIS 2021–2027 jako jeho základ. 

 

Usnesení: Rada pro inovace JMK projednala a bere na vědomí Akční plán RIS 2014–2020 
v podobě, v jaké jí byl předložen. Dále Rada pro inovace JMK schvaluje předloženou sadu 
realizovaných projektů jako základ nového Akčního plánu RIS 2021–2027. 

Usnesení bylo jednohlasně konsensuálně přijato. 

 



 

   
 

   
 

5. Představení nových projektů v Akčním plánu RIS 2021–2027   

Radní Jiří Hlavenka uvedl, že kromě projektů přecházejících z RIS 2014–2020 existují nové 
projekty, které byly iniciovány v mezidobí mezi posledním jednání Řídicího výboru RIS JMK 
(předchůdce Rady pro inovace JMK) a dnešním jednáním. Jejich projektové fiše byly členům 
Rady zaslány s předstihem před jednáním. 

 

Jiří Hlavenka vyzval nositele projektů, aby své projekty představili a zařadili do kontextu cílů RIS 
2021 – 2027, které jejich projekt naplňuje.  

 

Následně byly představeny tyto nové projekty: 

• StartUp MENDELU (představen Vojtěchem Adamem, prorektorem MENDELU )  

• Brno.ai  (představen Janem Bártou, manažerem projektu Brno.ai) 

• SKILL Centrum pro cizince v JMK (představen Jiřím Hlavenkou, radním JMK) 

 

Usnesení: Rada pro inovace JMK schvaluje zařazení všech tří předložených projektů do 
Akčního plánu RIS 2021–2027. 

 

Usnesení bylo jednohlasně konsensuálně přijato. 

 

6. Různé 

Václav Muchna (Y-Soft Corporation) položil dotaz, zda bude v rámci pravidelných setkání Rady 
pro inovace větší prostor pro diskusi a participací členů Rady na tvorbě výstupů. Jiří Hlavenka 
vysvětlil, že dnešní jednání mělo mít, vzhledem k pandemické situaci a nemožnosti uspořádat 
jednání fyzicky převážně informativní charakter. Věří, že následující jednání Rady bude ve 
fyzické podobě, které umožní větší participaci členů.  

Další otázky nepadly, tudíž Jiří Hlavenka poděkoval všem členům za jejich čas věnovaný tomuto 

jednání a popřál hezké svátky a do nového roku vše dobré.  

 

 

V Brně dne 21. prosince 2020 

 

 

…..................................................    ….................................................. 

   Ing. Jiří Hlavenka             Ing. Ivo Minařík, MPA 
radní Jihomoravského kraje                                        vedoucí Odboru regionálního rozvoje 

     Krajského úřadu Jihomoravského kraje 

 

 

 



 

   
 

   
 

….................................................. 

      Dr. David Uhlíř 

    manažer RIS JMK 

 


